
PROTOKÓŁ 
z XVI sesji Rady Gminy Biała Podlaska odbytej w dniu 8 maja 2020 roku 

w hali sportowej szkoły podstawowej w Sławacinku Starym  

 

Godzina rozpoczęcia: 13
00 

               godzina zakończenia: 14
50

  

 

Obradom przewodniczył Dariusz Plażuk – Przewodniczący Rady Gminy. 

Protokolant: Maja Fila - pracownik Urzędu Gminy.  

Radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu.  

Osoby uczestniczące w sesji:  

1. Wiesław Panasiuk - Wójt Gminy 

2. Adam Olesiejuk – Zastępca Wójta Gminy  

3. Grażyna Majewska – Sekretarz Gminy 

4. Krzysztof Radzikowski – Skarbnik Gminy 

5. Agnieszka Borodijuk  – Dyrektor GOK 

6. Marlena Makaruk – kierownik GOPS 

7. Konrad Gąsiorowski – Dyrektor Biura ds. pozyskiwania funduszy i promocji gminy 

8. Renata Krokos – Kierownik referatu podatków i opłat 

9. Krzysztof Derlukiewicz – Kierownik referatu inwestycji i drogownictwa 

10. Arkadiusz Drąg  – kierownik referatu rolnego i ochrony środowiska,  

11. Stanisław Szewczyk – dyrektor SP w Słwacinku Starym 

12. Czesław Pikacz – zarządzanie kryzysowe 

13. Piotr Kociubiński – radca prawny  

14. Media lokalne 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 

5. Informacja o sposobie załatwienia interpelacji radnych. 

6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2019 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: 

 



7.1. nadania imienia Samorządowemu Przedszkolu w Rakowiskach; 

7.2. wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej jednostek 

organizacyjnych gminy; 

7.3.zmieniającej uchwały w sprawie utworzenia i organizacji punktów 

przedszkolnych; 

7.4. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bialskiemu; 

7.5. ustalenia wysokości stawek za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, 

zaliczanych do dróg gminnych, dla których zarządcą jest Wójt Gminy Biała Podlaska; 

7.6. szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia, 

mieszkaniach chronionych, noclegowniach, schroniskach dla osób bezdomnych oraz 

schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi (uwzględnienie poprawek 

nadzoru prawnego Wojewody); 

7.7. przedłużenia wskazanym grupom przedsiębiorców, których płynność finansowa 

uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji 

ekonomicznych z powodu COVID-19, terminów płatności rat podatku od 

nieruchomości; 

7.8. regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Biała Podlaska 

(uwzględnienie poprawek nadzoru prawnego Wojewody); 

7.9. zmian budżetu Gminy Biała Podlaska na rok 2020; 

7.10. zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie obrad. 

TREŚĆ PROTOKOŁU  

 Ad. 1 

Dariusz Plażuk – Przewodniczący Rady Gminy otworzył XVI sesję Rady Gminy Biała 

Podlaska, przywitał radnych, Wójta Gminy wraz z kierownictwem oraz gości przybyłych na 

sesję. Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że w obradach bierze udział 

15 radnych, co stanowi wymagane quorum. Przewodniczący przedstawił komunikat o 

zmianie odnośnie zwołania posiedzenia sesji. Wyjaśnił, że pierwotnie posiedzenie miało 

odbyć się zdalnie, ale po próbnym posiedzeniu radni zwrócili się z wnioskiem o zwołanie 

sesji w formie tradycyjnej z zachowaniem środków ochrony osobistej, do czego przychylił się 
zarówno Przewodniczący jak i Wójt. 

Ad. 2 

Przewodniczący stwierdził, że wszyscy otrzymali w zaproszenie na XVI sesję wraz 

z porządkiem obrad i projektami uchwał. Zapytał, czy do tak zaproponowanego porządku 



obrad ktoś chce wnieść uwagi lub propozycje. Wobec braku wniosków Wobec braku dalszych 

uwag i wniosków Przewodniczący zatwierdził porządek obrad w brzmieniu, w jakim został 

wysłany Radnym. Przewodniczący przedstawił komunikat o zmianie  

Ad. 3 

Przewodniczący stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został wyłożony do wglądu 

w biurze rady oraz opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy w Białej 

Podlaskiej. Dodał, że nie wpłynęły żadne uwagi i wnioski, w związku z czym zostaje on 

przyjęty w przedstawionym brzmieniu.  

Ad. 4 

Wójt Gminy zabrał głos odnosząc się do sytuacji związanej z pandemią koronawirusa. 

Poinformował o ograniczeniach panujących w urzędzie gminy, wyjaśnił na jakich zasadach 

teraz funkcjonuje. Dodał, że odwołano wszystkie masowe imprezy i wydarzenia sportowe i 

kulturalne. Poinformował też o akcji szycia maseczek dla szpitala i mieszkańców oraz 

pomocy finansowej w kwocie 10 tys. zł dla szpitala. Podziękował GOKowi, wolontariuszom 

ora radnym i sołtysom biorącym udział w  akcji. Powiadomił zebranych o działaniach 

inwestycyjnych, których nie wyhamowała pandemia, omówił rozstrzygnięcia przetargów dot. 

naprawy dróg, poinformował o termomodernizacji dworku w Wilczynie przeznaczonego na 

dom dziennego pobytu seniorów oraz o rozbudowie szkoły w Grabanowie. Poinformował 

również o dotacji w kwocie 2 mln 800 tys. zł na odnawialne źródła energii, czyli na solary i 

panele fotowoltaiczne. 

 
Ad. 5 

W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 

Ad. 6 
 

Sprawozdanie z działalności GOPSu za 2019 r. Przedstawiła Pani Marlena Makaruk – 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Dodała, że z art. 110 ust.9 ustawy o 

pomocy społecznej z dnia 12 marca 2004 roku nakłada na kierownika Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Białej Podlaskiej przedstawia sprawozdanie  z działalności Ośrodka za 

2019 r. oraz potrzeby w zakresie pomocy społecznej. Zaznaczyła, że w sprawozdaniu 

przedstawiono informacje na temat działań statutowych i ponadstandardowych, 

realizowanych w 2019 roku przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej  w Białej Podlaskiej, 

w zakresie szeroko rozumianej polityki społecznej. Ośrodek przedkłada również informacje 

dotyczące realizacji zapisów ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, z 

uwzględnieniem Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2019-2021. Szczegółowo 

przedstawiła zebranym dane z opracowania. 

 

Ad. 7.1 



Projekt uchwały przedstawiła Pani Grażyna Majewska – Sekretarz Gminy. 

Poinformowała radnych, że już rok temu podjęto procedurę nadania imienia przedszkolu im. 

„Zaczarowana kraina”. Radny Sebastian Gałązka zauważył, że powinno być albo przedszkole 

”Zaczarowana kraina” albo przedszkole im. „Zaczarowanej krainy”. Sekretarz gminy odparła, 

że nazw przedszkoli używa się w mianowniku. Wypowiedź uzupełnił Pan Piotr Kociubiński – 

radca prawny, który zauważył, że zgodnie z rozporządzeniem, mimo że nie jest to 

gramatyczne, nazwy przedszkoli powinny być w mianowniku. Wywiązała się dyskusja na 

temat odmiany nazwy przedszkola. 

Wobec braku dalszych uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod 

głosowanie projekt uchwały Nr XVI/118/2020 w sprawie nadania imienia Samorządowemu 

Przedszkolu w Rakowiskach. W związku z problemami technicznymi ze sprzętem do 

głosowania, przeprowadzono głosowanie poprzez podniesienie ręki. 

 

„za”       15   słownie: piętnaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.  
 

Ad. 7.2 

Projekt uchwały przedstawiła również Pani Majewska. Poinformowała, że rada gminy 

podjęła taką uchwałę 2016 r., ale doszło przedszkole w Rakowiskach i żłobek w Ciciborze i 

należy tą uchwałę uaktualnić wprowadzając te jednostki. Wprowadziła autopoprawkę 
polegającą na wprowadzeniu §5 mówiącego o uchyleniu poprzednio obowiązującej uchwały i 

w związku z tym zmianę numeracji.  

Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Nr XVI/119/2020 w sprawie wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej i 

organizacyjnej jednostek organizacyjnych gminy. W związku z problemami technicznymi ze 

sprzętem do głosowania, przeprowadzono głosowanie imienne poprzez podniesienie ręki. 

Czeczko Marek za 

Gałązka Sebastian za 

Onisiewicz Marcin za 

Oskwarek Monika za 

Panasiuk Joanna za 

Plażuk  Dariusz za 

Rudawska Renata za 



Sawczuk Marek za 

Semeryło Mariusz za 

Sęczyk Agnieszka za 

Siwiec Mateusz za 

Śledź  Stefan  za 

Trzeciak Mariusz za 

Wołowik  Tomasz za 

Zalewska Bożena za 

 

„za”       15   słownie: piętnaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.  
 

Ad. 7.3 

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy. Poprosiła o wprowadzenie autopoprawki 

polegającej na skorygowaniu błędów gramatycznych. Dodała, że punkty przedszkolne i 

oddziały przedszkolne będą pracowały jak przedszkola, czyli lipiec będzie wolny, a w 

sierpniu będą działać. 

Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Nr XVI/120/2020 zmieniająca uchwały Rady Gminy Biała Podlaska w 

sprawie utworzenia i organizacji punktów przedszkolnych w Szkołach Podstawowych: w 

Ciciborze Dużym, Hrudzie, Sławacinku Starym, Styrzyńcu, Sworach, Ortelu Książęcym i 

Woskrzenicach Dużych. W związku z problemami technicznymi ze sprzętem do głosowania, 

przeprowadzono głosowanie imienne poprzez podniesienie ręki: 

Czeczko Marek za 

Gałązka Sebastian za 

Onisiewicz Marcin za 

Oskwarek Monika za 

Panasiuk Joanna za 

Plażuk  Dariusz za 

Rudawska Renata za 

Sawczuk Marek za 

Semeryło Mariusz za 



Sęczyk Agnieszka za 

Siwiec Mateusz za 

Śledź  Stefan  za 

Trzeciak Mariusz za 

Wołowik  Tomasz za 

Zalewska Bożena za 

 

„za”       15   słownie: piętnaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.  
 

Przewodniczący Rady Gminy dokonał reasumpcji głosowania uchwały Nr 

XVI/118/2020 w sprawie nadania imienia Samorządowemu Przedszkolu w Rakowiskach 

poprzez przeprowadzenie głosowania imiennego: 

Czeczko Marek za 

Gałązka Sebastian za 

Onisiewicz Marcin za 

Oskwarek Monika za 

Panasiuk Joanna za 

Plażuk  Dariusz za 

Rudawska Renata za 

Sawczuk Marek za 

Semeryło Mariusz za 

Sęczyk Agnieszka za 

Siwiec Mateusz za 

Śledź  Stefan za 

Trzeciak Mariusz za 

Wołowik  Tomasz za 

Zalewska Bożena za 

 

„za”       15   słownie: piętnaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 



„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.  
 

Ad. 7.4 

Projekt uchwały omówił Zastępca Wójta – Pan Adam Olesiejuk. Zaznaczył, że rada 

zajmowała się tematem na sesji w lutym odnośnie pomocy finansowej powiatowi na budowę 
drogi do Jaźwin, ale po przetargach okazało się, że należy zmienić kwotę dofinansowania, 

ponieważ ceny poszły w górę. Dodał, że zmieniono kwotę 500 tys. na 592 057,06 zł. 

Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Nr XVI/121/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Bialskiemu. W związku z problemami technicznymi ze sprzętem do 

głosowania, przeprowadzono głosowanie imienne poprzez podniesienie ręki: 

Czeczko Marek za 

Gałązka Sebastian za 

Onisiewicz Marcin za 

Oskwarek Monika za 

Panasiuk Joanna za 

Plażuk  Dariusz za 

Rudawska Renata za 

Sawczuk Marek za 

Semeryło Mariusz za 

Sęczyk Agnieszka za 

Siwiec Mateusz za 

Śledź  Stefan za 

Trzeciak Mariusz za 

Wołowik  Tomasz za 

Zalewska Bożena za 

 

„za”       15   słownie: piętnaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.  
 



Ad. 7.5 

Projekt uchwały przedstawił również Zastępca Wójta. Zaznaczył, że uchwała ta była 

podejmowana na sesji w lutym, ale nadzór prawny Wojewody zausterkował zapisy tej 

uchwały i należy podjąć ją z uwzględnionymi uwagami nadzoru. Przedstawił wprowadzone 

zmiany w stawkach. 

Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Nr XVI/122/2020 w sprawie ustalenia wysokości stawek za zajęcie pasa 

drogowego dróg gminnych, których zarządcą jest Wójt Gminy Biała Podlaska. W związku z 

problemami technicznymi ze sprzętem do głosowania, przeprowadzono głosowanie imienne 

poprzez podniesienie ręki: 

Czeczko Marek za 

Gałązka Sebastian za 

Onisiewicz Marcin za 

Oskwarek Monika za 

Panasiuk Joanna za 

Plażuk  Dariusz za 

Rudawska Renata za 

Sawczuk Marek za 

Semeryło Mariusz za 

Sęczyk Agnieszka za 

Siwiec Mateusz za 

Śledź  Stefan za 

Trzeciak Mariusz za 

Wołowik  Tomasz za 

Zalewska Bożena za 

 

„za”       15   słownie: piętnaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę.  
 

Ad.7.6 



Projekt uchwały przestawiła Kierownik GOPSu – Pani Marlena Makaruk. Dodała, że 

ta uchwała również była podejmowana i to 2 razy, ale nadzór prawny wciąż ma uwagi co do 

zapisów. Przedstawiła zebranym zmiany jakie wprowadzono do treści uchwały. 

Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Nr XVI/123/2020 w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia, mieszkaniach chronionych, noclegowniach, schronisku dla osób 

bezdomnych oraz schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. W związku z 

problemami technicznymi ze sprzętem do głosowania, przeprowadzono głosowanie imienne 

poprzez podniesienie ręki: 

Czeczko Marek za 

Gałązka Sebastian za 

Onisiewicz Marcin za 

Oskwarek Monika za 

Panasiuk Joanna za 

Plażuk  Dariusz za 

Rudawska Renata za 

Sawczuk Marek za 

Semeryło Mariusz za 

Sęczyk Agnieszka za 

Siwiec Mateusz za 

Śledź  Stefan za 

Trzeciak Mariusz za 

Wołowik  Tomasz za 

Zalewska Bożena za 

 

„za”       15   słownie: piętnaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad.7.7 

Projekt uchwały omówiła Pani Renata Krokos – Kierownik referatu podatków i opłat. 

Zaznaczyła, że ustawa o covid dała radzie gminy uprawnienia do wprowadzenia ulg dla 

przedsiębiorców. Zaproponowała przedłużenie terminy płatności rat podatków z 31 maja i 30 



czerwca do 30 września. Poprosiła o wprowadzenia autopoprawki we wniosku będącym 

załącznikiem do uchwały polegającą na usunięciu pouczenia o odpowiedzialności karnej. 

Marek Sawczuk zapytał czy ta uchwała obejmuje tylko przedsiębiorców czy również 
rolników 

Pani Renata Krokos odpowiedziała, że tylko przedsiębiorców, zgodnie z ustawą. 

Wobec braku dalszych uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod 

głosowanie projekt uchwały Nr XVI/124/2020 w sprawie przedłużenia wskazanym grupom 

przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem 

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19, terminów płatności rat 

podatku od nieruchomości. W związku z problemami technicznymi ze sprzętem do 

głosowania, przeprowadzono głosowanie imienne poprzez podniesienie ręki: 

Czeczko Marek za 

Gałązka Sebastian za 

Onisiewicz Marcin za 

Oskwarek Monika za 

Panasiuk Joanna za 

Plażuk  Dariusz za 

Rudawska Renata za 

Sawczuk Marek za 

Semeryło Mariusz za 

Sęczyk Agnieszka za 

Siwiec Mateusz za 

Śledź  Stefan za 

Trzeciak Mariusz za 

Wołowik  Tomasz za 

Zalewska Bożena za 

 

„za”       15   słownie: piętnaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad.7.8 



Projekt uchwały przedstawił Arkadiusz Drąg – Kierownik referatu rolnego i ochrony 

środowiska. Zaznaczył, że również i ta uchwała była już podejmowana, ale uchylił ją nadzór 

prawny Wojewody. Scharakteryzował wprowadzone zmiany uwzględniające uwagi nadzoru, 

scharakteryzował rozdział 7, który został rozbudowany. 

Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Nr XVI/125/2020 w sprawie „Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie gminy Biała Podlaska. W związku z problemami technicznymi ze sprzętem do 

głosowania, przeprowadzono głosowanie imienne poprzez podniesienie ręki: 

Czeczko Marek za 

Gałązka Sebastian za 

Onisiewicz Marcin za 

Oskwarek Monika za 

Panasiuk Joanna za 

Plażuk  Dariusz za 

Rudawska Renata za 

Sawczuk Marek za 

Semeryło Mariusz za 

Sęczyk Agnieszka za 

Siwiec Mateusz za 

Śledź  Stefan za 

Trzeciak Mariusz za 

Wołowik  Tomasz za 

Zalewska Bożena za 

 

„za”       15   słownie: piętnaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad.7.9 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie omówił Skarbnik Gminy – Pan 

Krzysztof Radzikowski. Przedstawił zebranym z czego wynikają zmiany – w zakresie 

dochodów: wprowadzenie dotacji z Funduszu Dróg Samorządowych, zmniejszenie subwencji 

oświatowej i podatku dochodowego, usunięto dotację z zakresu OZE z tyt. 2 wniosków, na 

które nie pozyskano dofiannsoewania. Otrzymaliśmy dot. Z NFŚi GW na usuwanie odpadów 



– folii rolniczej. W zakresie wydatków – pomoc dla powiatu bialskiego, w zakresie inwestycji 

własnych – budowa sieci kanalizacyjnej w Rakowiskach obręb Cicibór Duży. 

Scharakteryzował zmiany funduszu sołeckiego.  

Radny Mateusz Siwiec zapytał skąd wynikają kwoty w poszczególnych uchwałach 

budżetowych, ponieważ różnią się. 

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że do niektórych zmian budżetu kompetencje ma Wójt, stąd 

wynikają różnice w kwotach. Wyliczył do czego Wójt ma kompetencje. Zaznaczył, że są to 

tylko dotacje na zadania własne i zlecone Wojewoda i w ramach przesuwania środków, które 

nie powodują zmian po stronach dochodów i wydatków. 

Radny Mateusz Siwiec zapytał jakie oszczędności będą na złączeniu dwóch klas V w 

Sworach. 

Skarbnik odpowiedział, że około 162 tys zł. 

Radny Mateusz Siwiec zapytał również o kwotę 85 tys. zł na rozbudowę sieci wodno-

kanalizacyjnej plus 7 tys. zł na dokumentację, co daje 92 tys. zł na tą inwestycję. 

Skarbnik zauważył, że to są dwa różne zadania. 

Zastępca Wójta uzupełnił, że kwota 7 tys. zł dotyczy wykonania dokumentacji na rozbudowę 
kanalizacji w gminie potrzebnej do PROW celem uzyskania dofinansowania. Natomiast 

kwota 85 tys. dotyczy wykonania kawałka sieci wodociągu do nowopowstającej parafii w 

Rakowiskach. 

Radny Mateusz Siwiec zapytał czy nie można by było przeznaczyć tej kwoty na inne okręgi, 

choćby na Kaliłów, na który są najmniejsze nakłady. 

Wywiązała się dyskusja na temat finansowania poszczególnych miejscowości. 

Wójt Gminy zwrócił uwagę, że projekt zrobiony jest na cały odcinek drogi, a wykonanie 

tylko przy kościele i dotyczy to okręgu Cicibór. 

Radny Dariusz Plażuk dodał, że na osiedlu za kościołem będą budowane domy, które 

podepną się do tej sieci. 

Radny Sebastian Gałązka skierował pytanie do Skarbnika odnośnie materiałów na sesję – 

zapytał który załącznik do budżetu jest prawidłowy, ponieważ radni otrzymali dwa załączniki 

o dochodach, zapytał, który będzie głosowany. 

Skarbnik sprecyzował, że do uchwały w sprawie zmian budżetu omyłkowo dołączono 

załącznik o dochodach, więc przed wysłaniem dokumentów radnym dołączono załącznik 

prawidłowy. Wskazał też, który załącznik jest prawidłowy. 

Radny Sebastian Gałązka zauważył, że można było wyjaśnić to radnym na początku 

omawiania uchwały. 



Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Nr XVI/126/2020 w sprawie zmian budżetu Gminy Biała Podlaska na rok 

2020. W związku z problemami technicznymi ze sprzętem do głosowania, przeprowadzono 

głosowanie imienne poprzez podniesienie ręki: 

Czeczko Marek za 

Gałązka Sebastian wstrzymuję się 

Onisiewicz Marcin za 

Oskwarek Monika za 

Panasiuk Joanna za 

Plażuk  Dariusz za 

Rudawska Renata za 

Sawczuk Marek za 

Semeryło Mariusz za 

Sęczyk Agnieszka za 

Siwiec Mateusz wstrzymuję się 

Śledź  Stefan za 

Trzeciak Mariusz za 

Wołowik  Tomasz za 

Zalewska Bożena za 

 

„za”      13   słownie: trzynaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     2   słownie: dwa 

 

Radni w głosowaniu jawnym większością głosów przyjęli w/w uchwałę. 

Ad.7.10 

Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały Nr XVI/127/2020 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. W 

związku z problemami technicznymi ze sprzętem do głosowania, przeprowadzono głosowanie 

imienne poprzez podniesienie ręki: 

Czeczko Marek za 

Gałązka Sebastian za 

Onisiewicz Marcin za 

Oskwarek Monika za 



Panasiuk Joanna za 

Plażuk  Dariusz za 

Rudawska Renata za 

Sawczuk Marek za 

Semeryło Mariusz za 

Sęczyk Agnieszka za 

Siwiec Mateusz za 

Śledź  Stefan za 

Trzeciak Mariusz za 

Wołowik  Tomasz za 

Zalewska Bożena za 

 

„za”       15   słownie: piętnaście 

„przeciw”      0   słownie: zero 

„wstrzymujących się”     0   słownie: zero 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Ad. 8 

Wobec braku interpelacji Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad.9 

Przewodniczący poprosił o zapoznanie się z korespondencją urzędu gminy z rodzicami dzieci 

z klas V SP w Sworach. Przypomniał również o obowiązku przedłożenia oświadczeń 
majątkowych w terminie do 31 maja b.r. 

Radny Marcin Onisiewicz zapytał odnośnie terminu wyłączenia oświetlenia gminy. 

Radny Marek Czeczko zabrał głos w imieniu rodziców dzieci klas V w szkole w Sworach, 

wyraził ich obawy, dodał, że są w stanie pojechać do Wojewody Lubelskiego, aby walczyć o 

swoje dzieci. 

Radny Stefan Śledź zapytał czy to prawda że Wójt zawiesił wykonanie funduszu sołeckiego 

na 2020 r. 

Radna Agnieszka Sęczyk skierowała pytanie do nowego kierownika czy dzieje się coś w 

związku z odbiorem i utylizacją materiałów zawierających azbest. 

Radny Sebastian Gałązka zapytał czy na pewno radni nie mogą wchodzić na teren urzędu 

gminy, czy jednak mogą z racji wykonywania swojego mandatu. 



Radny Mateusz Siwiec podziękował wszystkim biorącym udział w akcji szycia i 

dystrybuowania maseczek. Zaapelował również do Wójta o niełączenie klas V w szkole w 

Sworach. Dodał, że nie fair jest robić oszczędności na dzieciach ze Swór i przenoszenia 

środków na inwestycje w Rakowiskach. 

Radny Marek Sawczuk czy np rolnicy którzy ponieśli straty będą mogli liczyć na odroczenie 

czy umorzenie podatku. Zapytał też czy rolnicy już mogą dostarczać do Czosnówki folie i 

sznurki rolnicze. 

Radny Mariusz Trzeciak serdecznie podziękował Wójtowi za pozyskanie środków i Funduszu 

Dróg Samorządowych. Zadeklarował chęć wsparcia. Zabrał głos w sprawie gazyfikacji 

Czosnówki – poinformował, że inwestycja w Czosnówce ruszy we wrześniu bądź 
październiku. 

Wójt odpowiedział radnemu Onisiewiczowi, że podjął decyzję o czasowym wyłączeniu 

oświetlenia ulicznego w okresie od maja do września celem oszczędności, ponieważ nie 

spływają należności z podatków. 

Odnośnie funduszu sołeckiego zaznaczył, że nie likwidujemy, tylko czasowo zawieszamy. 

Odnośnie wypowiedzi radnego Siwca – zaznaczył, że projekt jest przygotowany aż do osiedla 

Relax, a gmina chce włączyć do użytkowania kościół, do którego będą chodzić ludzie z 

Cicibora Dużego, Cicibora Małego, Terebeli i Rakowisk. 

Odnośnie łączenia klasy Va i Vb w Sowrach, na które nie godzą się rodzice, zaznaczył, że są 
to równorzędne roczniki i można je połączyć w ramach oszczędności. Dodał, że w innych 

szkołach są łączone klasy różnych roczników. Przytoczył korespondencję z rodzicami. Dodał, 

że powołana przez niego komisja wypracuje stanowisko i przedłoży radzie, a rada gminy 

zadecyduje o połączeniu klas. 

Odnośnie utrudnionego wejścia do urzędu zauważył, że powoli obostrzenia są luzowane i 

wkrótce będzie podjęta decyzja o częściowym otwarciu urzędu i kasy. Co zaś się tyczy 

kontaktu radnego -  są telefony, maile, a w przypadku skomplikowanych spraw zaprasza do 

kontaktu bezpośredniego. 

Zabrał też głos w sprawie usuwania odpadów rolniczych, czyli folii i sznurków z gospodarstw 

rolnych. Dodał, że już można dostarczać te odpady do GZK w Czosnówce. 

Przewdniczący Rady Gminy odniósł się do słów radnego Mateusza Siwca. Zaznaczył, że w 

Ciciborze jest szkoła, żłobek, OSP, Sali gimnastycznej, a w Rakowiskach tego nie ma, a to też 
generuje koszty. A w Rakowiskach jest 2,5 tys. ludzi, którzy też musza mieć chodniki i drogi. 

Zaproponował środki na inwestycje w danej miejscowości uzależnić od wpływów do budżetu 

z tytułu podatków. 

Radny Mateusz Siwiec zaproponował wydatkowanie środków na inwestycje proporcjonalnie 

do ilości mieszkańców.  

Radny Stefan Śledź ponowił pytanie kiedy będą uruchomione środki z funduszu sołeckiego. 



Wójt odparł, że temat ograniczony jest pandemią i firmy działają na pół gwizdka, bo jest 

zakaz zgromadzeń. 

Ad. 10 

Wobec braku dalszych uwag i wniosków oraz w związku z wyczerpaniem porządku 

posiedzenia Przewodniczący podziękował wszystkim za udział po czym zamknął XVI sesję 
Rady Gminy Biała Podlaska VIII kadencji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

...............................................................
  (podpis protokolanta)  

 

Załączniki:  

1. Lista obecności.  

2. Podjęte uchwały.  

 

............................................................ 
(podpis Przewodniczącego) 

 


